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Framtidstro för ungdomar !
I skrivande stund tar jag del av ännu en undersökning som pekar 
på att en allt mindre andel av våra ungdomar upplever den mening 
med vardagen man skulle önska. Orsakerna är naturligtvis många 
och alla är vi olika som individer, men jag kan inte låta bli att koppla 
fenomenet till den trend av ökad individualism som tyvärr blir en 
viss biprodukt även av sociala medier. Trots att många saker är bätt-
re än någonsin tidigare i vårt land finns en delvis ny typ av oro bland 
våra ungdomar. I vissa större städer har gängbrottsligheten lyft sitt 
fula tryne. Detta bör kvävas i sin linda. Finland skall vara ett tryggt 
land där ungdomar - med hjälp av stabila vuxna - känner en positiv 
framtidstro. Vi bör satsa på FUI och utbildning. Lärarna skall ha 
tid för själva kärnuppdraget. Vår industri- och näringspolitik bör 
som övergripande målsättning ha skapandet av mångsidiga – och 
uttryckligen meningsfulla – arbetstillfällen även för kommande 
österbottniska generationer. Regionen skall utvecklas med direkt 
självständig koppling till världsmarknaden och världsutvecklingen. 
Inte vara en satellit eller förbli i dotterbolagsekonomi. Kultur 3.0 
kan vara en av nycklarna även till en mera meningsfull fritid, med 
delaktighet, kreativitet och vi-anda.

Personligen är jag beredd att fortsätta försvara och utveckla Öst-
erbotten även i nästa riksdag. Med 20 år av samhällsengagemang 
och 8 års erfarenhet av konkret riksdagsarbete har jag de nätverk 
och erfarenhet som krävs för att arbeta effektivt och resultatinrik-
tat. Såväl det geopolitiska läget som den ekonomiska situationen 
här på hemmaplan tyder på att nästa period blir tuff. Funktioner 
skall utvecklas samtidigt som institutioner försvaras. Till syvende 
och sist mäts ett samhälles civilisationsgrad utgående från sättet på 
vilket man tar hand om dem som är i mest behov av stöd och hjälp. 
I Norden och Österbotten finns dock alla förutsättningar att bygga 
en fin framtid. Låt oss tillsammans jobba för att även våra fina ung-
domar känner positiv framtidstro! Det vore den bästa investeringen 
för oss alla.

Lisää työvoittoja seudulle !
Maailman energiaratkaisut ja digitalisaatio tulevat olemaan ihmis-
kunnan talouden, politiikan ja turvallisuuden ytimessä seuraavi-
en vuosikymmenien aikana. Meillä Vaasassa Pohjolan Energia-
pääkaupunki – strategia on viime vuosina kantanut hedelmää, ja 
olemme nykymaailmassa erittäin hyvin positioituneita. Alueemme 
yrityksillä on ennätysmäärä investointeja putkessa, ja myös aivan 
uusia toimijoita – erityisesti akkuarvoketjuun kytkeytyviä megain-
vestointeja - on tuloillaan. Vaasan ja muidenkin pohjanmaan sata-
mien rooli ja yhteydet länteen vahvistuvat kovaa vauhtia. Kansal-
lisella tasolla meitä käytetään usein esimerkkinä uudentyyppisestä 
teollisuuspolitiikasta. Julkinen ja yksityinen sektori luovat yhdes-
sä maailman luokan toimintaedellytykset korkean jalostusasteen 
vientiteollisuudelle. Myös eduskunnan Tulevaisuusvaliokunta sekä 
Talousvaliokunta ovat todenneet, että Suomen on panostettava eri-
tyisesti energia- ja ympäristöteknologian systeemitason tutkimus-, 
kehitys-, innovaatio- ja liiketoimintaosaamiseen.

Olen viimeisen 20 vuoden aikana – ja erityisesti viimeiset 8 vuotta 
kansanedustajana – rakentanut laajaa yhteistyöverkostoa avainhen-
kilöihin ja struktuureihin niin kotimaassa kuin ulkomailla, ja olen 
valmis jatkamaan Vaasan seudun ja pohjalaismaakuntien puolus-
tamista ja kehittämistä sata lasissa. Kausi 2015-2019 osoitti, että 
jouduimme taistelemaan todella rajusti, ennen kuin onnistuimme 
takaamaan Vaasan keskussairaalalle laajan päivystyksen statuksen 
Säätytalolla 2019 vaalien jälkeen. Kovaa työtä oli myös rahoituksen 
kasaaminen uudelle Merenkurkun laivalle sekä esimerkiksi kasitien 
saaminen pääväyläasetuksen piiriin. Viime vuosina on hallitukses-
ta käsin ollut hieman helpompaa ratkaisevasti vaikuttaa pohjalais-
maakuntien eri hankkeiden rahoitukseen, maksuhäiriöjärjestelmän 
uudistamiseen jne. Vaaleissa haen vahvaa mandaattia, jotta pystyn 

AGENDA:

koko sydämelläni ja tulosorientoituneesti jatkamaan työtä Sinun – 
ja vaalipiirimme eteen.

VAASA – Number 1. 
City in Finland !
As Member of Parliament (since 2015) and Chair of the City Council in 
Vaasa (Chair since 2012, member since 2005) I am very proud of the fact 
that our part of the country is so internationally oriented and unique in 
many ways. In Vaasa alone, over 100 different languages are represented. 
We have a very strong export industry, lots of foreign students and other 
citizens with different national backgrounds. For many people in our re-
gion using 3-4 different languages is everyday life. This is something we 
need to develop further. We should support and encourage all kinds of ac-
tivities with the purpose of getting to know new cultures and learning new 
languages – foreign or domestic. Being open – with an international mind-
set – is essential also when it comes to attracting even more investments 
and new jobs around our famous energy technology cluster. I can assure 
you that I will do everything in my power to defend and to develop the Vaa-
sa Region and work for an international Finland also in the future. I would 
be honored to be YOUR VOTE in the Parliament also in the coming years.

* Nya meningsfulla arbetsplatser  och meningsfull fritid
* Uusi teollisuus- & TKI–politiikka   
* Nytt Nordiskt utbildnings- och kunskaps-
  centrum i Kvarkenregionen    
* Pohjalaismaakunnat yhdessä maailman kartalle 
* Fokus aitoon kasvuun, hyvinvointiin & turvallisuuteen 
* Culture 3.0 & sociala innovationer
* Framtidstro för ungdomar  – kaveria ei jätetä ! 
* Nordic technology can solve the climate crisis ! 
* Mindre statligt förmynderi 
* Kvalitativa vårdtjänster genom livet på eget språk

Joakim Strand
• Kansanedustaja / Riksdagsledamot / Member of Parliament
• Tulevaisuusvaliokunnan Pj / Framtidsutskottets ordförande
• Vaasan kaupunginvaltuuston pj / Stadsfullmäktigeord-
       förade i Vasa / Chair of the City Council in Vaasa
• Pohjanmaan liiton hallituksen pj / 
       Styrelseordförande i Österbottens förbund
• Chair of the Kvarken Council EGTC
• Pelannut jalkapalloa 1 div. tasolla / 
        Spelat fotboll på div 1-nivå
• Juristi, ekonomi / JM, EM / Master of Laws, M.Sc.(Econ.)



”Jag har under åren fått samarbeta 
med Joakim i flera frågor och lärt 
känna honom som en engagerad 
människa som gör sitt yttersta för vår 
region. Han må delvis vara känd för 
att främst lyfta fram de stora vision-
erna och energiklustret, men: Jag vet 
att han samtidigt ihärdigt jobbar även 
- och ofta i kulisserna - med frågor 
som rör dem som i samhället behö-
ver extra stöd.”

Anne Salovaara-Kero
Direktör,  Politiker

“Äänestän henkilöä, en ”valitse” puo-
luetta. Joakimilla on poikkeuksellinen 
taito tehdä erittäin monipuolista ja 
aikaansaavaa työtä yli puoluerajojen 
koko Vaasan alueen hyväksi.” 

Päivi Kivelä, 
Erikoislääkäri

”Min röst går till Joakim Strand! 
Jocke har under sin tid i riksdagen 
jobbat för den österbottniska regio-
nen inom alla näringar. Jocke är en 
person som med sitt breda kontakt-
nät även kan ta tag i jakt och lands-
bygdsfrågor. Detta har Jocke visat 
exempelvis genom sitt engagemang 
för landsbygdens problem med skarv 
och varg. Jocke fokuserar på resultat 
och jobbar framåt!”

Ove Bergman



I OPPOSITION  2015  –  2019  OPPOSITIOSSA

Tasavallan Presidentin vierailu Vaasaan elokuussa 2016. Wärtsilän 
silloinen konsernijohtaja Jaakko Eskola, Tasavallan Presidentti Sauli 
Niinistö, kansanedustaja ja kaupunginvaltuuston pj Joakim Strand 
sekä kaupunginjohtaja Tomas Häyry. Taustalla mm. Wärtsilä Fin-
landin silloinen toimitusjohtaja Stefan Damlin. 
Energiaklusterin toimintaedellytysten vahvistaminen on ollut jat-
kuvasti läsnä tehtävissäni kansanedustajana sekä Vaasan kaupun-
ginvaltuuston puheenjohtajana.

Taistelu Vaasan keskussai-
raalan puolesta kävi erittäin 
kiivaana vuosina 2016-2019. 
Kampen för Vasa Central-
sjukhus präglade åren 2016-
2019. På bilden överräcks 
medborgarinitiativet för 
fulljour vid VCS åt talman-
nen av Kim Berg, Joakim 
Strand och Hans Frantz. 
Fulljouren garanterades 
men utvecklingsarbetet fort-
går med full kraft!

Undertecknandet av färjebeställningen med RMC var en av höjpunk-
terna under oppositionsperioden. Den nya färjan är ett resultat av 
oerhört mångfacetterat samarbete, samverkan och framförallt: Vasas 
och Umeås SAMANSVAR. Kvarkenrådet, Kvarkenhamnar, Kvarken 
Link, Wasaline, olika ministerier i Finland, ministerier i Sverige, lo-
kala, regionala, statliga och europeiska myndigheter, näringslivsre-
presentanter, obundna aktivister, tekniska experter, jurister, konsul-
ter, logistikexperter, finansieringsinstitut, tjänstemän och politiker. 
Att Vasas och Umeås fullmäktigeförsamlingar beträffande färjean-
skaffningen tog 100 procent enhälliga beslut är stort. 
Laivarahoituksen kasaan joukseminen kuului ehdottomasti opposi-
tiokauden onnistumisiin. Valtuustokollegoiden ja kaikkien paikallis-
ten virkahenkilöiden ja aktivistien lisäksi haluan nostaa hattua mi-
nistereille Berner, Orpo & Lintilä sekä kaikille vaalipiirin kollegoille 
erinomaisesta yhteistyöstä!

Fungerande infrastruktur är avgörande såväl i människans vardag 
som för våra företags konkurrenskraft. Att vi genom ett starkt lagar-
bete lyckades höja riksåttans status var också en av periodens höjd-
punkter. Arbetet för bättre vägar fortsätter. Framförallt det så kallade 
lägre vägnätet utanför tätorterna bör förbättras.
Kasitien saaminen osaksi pääväyläasetusta yhdisti kaikki vientiranni-
kon kansanedustajat, kunnat, maakuntaliitot ja kauppakamarit.  

RIKSÅTTAN 
UPPGRADERADES!

Under de första veckorna sitter man i alfabetisk ordning. Personligen 
använde jag en stor del av oppositionsåren till att nätveka och få per-
sonlig kontakt med nyckelpersoner från alla partier, på olika minis-
terier och diverse nätverk. Det är till mycket stor nytta i den regionala 
intressebevakningen även nu 8 år senare.   

VBL
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OPPOSITIOSSA 2015-2019
I REGERINGEN 2019 – 2023 HALLITUKSESSA

I samband med regeringsför-
handlingarna efter valet våren 
2019 lyckades vi äntligen med 
gemensamma krafter garantera 
fulljour åt Vasa centralsjukhus. 
Det var en fin start på en period 
som även i övrigt andades op-
timism, innan koronan, kriget, 
energimarknadskrisen och allt 
mörkare ekonomiska moln små-
ningom tog över. 
Strand tilldelades Patientsäker-
hetsföreningen i Finlands för-
tjänsttecken och diplom på Rid-
darhuset i Helsingfors.
- Henkilökohtaisesti haluan omis-
taa Suomen Potilasturvallisuusyhdistyksen ansiomerkin kaikille poh-
jalaisille, jotka yhdessä kanssamme vuosina 2016-2019 aktiivisesti 
osallistuivat raskaaseen mutta onnistuneeseen taisteluun Vaasan 
keskussairaalan laajan päivystyksen puolesta. Vuoden 2019 hallitus-
neuvotteluissa saimme VKS laajan päivystyksen lisäksi vahvistettua 
monia muitakin tärkeitä kirjauksia. Omassa neuvotteluryhmässäni 
linjattiinn mm. että yliopistokaupunkien kanssa luodaan erilliset so-
pimukset julkisen ja yksityisen TKI-rahoituksen strategisesta kohden-
tamisesta globaalisti kilpailukykyisten ekosysteemien vahvistamiseksi. 
Tämä työ etenee nyt Vaasassa käytännön tasolla hienosti. Upeiden 
korkeakoulujemme ja elinkeinoelämän yhteistyö toimii mallina muil-
le. 
Redan för 8 år sedan öppnade jag min riksdagskampanj i centralsjuk-
husets kafeteria uttryckligen därför att jag ville visa varför näringsli-
vet bör generera ännu mer värde och resurser för finansieringen av 
livsviktiga tjänster.  

Det nya välfärdsområdet med en budget om 700 miljoner har en 
viktig roll även som arbetsgivare för 8000 personer.

Valitettavasti maailman politiikan näyttämöllä sotaisi retoriikka ja 
Venäjän käsittämätön hyökkäyssota jatkuvat. Nyt jos koskaan tar-
vitsemme vieläkin syvempää kansojen välistä ja erityisesti pohjois-
maista yhteistyötä. Itselläni oli syksyllä 2022 mahdollisuus isännöi-
dä ja johtaa puhetta tulevaisuusvaliokuntien maailmankokouksessa 
- The World Summit of the Committees of the Future, joka kokosi 
ensimmäistä kertaa yhteen eri parlamenteissa tulevaisuuskysymys-
ten käsittelystä vastaavia valiokuntia.

Omissa puheenvuoroissaan eri parlamenttien valiokunnat nosti-
vat esiin tärkeinä pitämiään teemoja, kuten teknologian mahdolli-
suudet ympäristöystävällisemmän ja tasa-arvoisemman kehityksen 
saavuttamisessa, digitaalisen liiketoiminnan ja algoritmien hyödyn-
tämisen ylikansallisen sääntelyn tarpeen ja parlamentaarisen yhteis-
työn merkityksen ennakoivassa päätöksenteossa ja kestävyyshaastei-
siin vastaamisessa.

Saimme sovittua, että tästä lähtein maailman tulevaisuusvaliokun-
nat tapaavat vuosittain. Mitä nopeammin erilaisia kriisejä nousee eri 
puolella maailmaa, sen tärkeämpää on luoda mahdollisuuksia yh-
teiselle vuoropuhelulle. Suomen lisäksi ensimmäiseen kokoukseen 
osallistuivat tulevaisuusorientoituneita valiokuntia Chilen, Filippii-
nien, Islannin, Liettuan, Paraguayn, Uruguayn, Itävallan, Kanadan, 
Puolan, Thaimaan, Viron ja Vietnamin parlamenteista. Käytäväkes-
kusteluissa oli jälleen kerran mukava huomata, kuinka monet Vaa-
san energiaklusterin yrityksistä olivat tällekin ilmastonmuutoksen 
torjuntaa pohtivalle porukalle tuttuja.

TEAM WORK GER RESULTAT
Tillsammans med valkretsens kollegor har vi även lobbat fram 
resurser till bl.a. omkörningsfiler på riksåttan, förbättring av 
Vassorvägen, Vöråvägen, Blaxnäsvägen, Vettmossvägen, Pe-
rusvägen, Ytterjeppokorsningen, Uttermossavägen, byggandet 
av bryggor vid Norrskär, satsningar på Viexpo och Meteorian, 
reurser till Finlands yrkesfiskarförbund, 4H-verksamhet, ungas 
företagsamhet, kvinnoorganisationerna mm.

Joulun alla valtiovarainvaliokunta hyväksyi myös erittäin tär-
keän kirjauksen Vaasan akkuteollisuusaluetta koskien. Edus-
kunta edellyttää viranomaisia jo seuraavan lisätalousarvion 
yhteydessä huomioimaan sellaiset rautatie- ja terminaaliinves-
tointeihin liittyvät erityistarpeet, jotka liittyvät elinkeinopo-
liittisiin hankkeisiin ja nimeää erikseen GigaVaasan. Vaasan 
kaupunki on tehnyt valtavan työn saadakseen akkuteollisuutta 
Suomeen ja tämä kirjaus on tärkeä askel, jotta pääsemme eteen-
päin ja saamme myös valtion mukaan alueen kuljetusratkaisui-
hin.

Fulljouren räddades !
VKS laaja päivystys 
saatiin maaliin !

Vårt sjuka betalningsanmärkningssystem är äntligen historia ! Det 
som allra mest stridit mot allmän rättsuppfattning i tidigare system 
är att anmärkningar kunnat bli hängande kvar i registret till och med 
flera år efter att själva skulden bevisligen betalts. Jag kan inte nog 
tacka alla kollegor från olika partier som under de senaste åren aktivt 
bidragit till den lagändring vi nu äntligen lyckats verkställa.

 Jo viime vaalikaudella työskentelimme kaikkia puolueita edusta-
vien kollegoiden kanssa monipuolisesti järjestelmän uudistamiseksi. 
Ratkaiseva käännekohta tuli vuoden 2020 keväällä, kun eduskunta 
hyväksyi vaatimuksen, jonka olimme talousvaliokunnassa (TaVM 
12/2020, lausunto nro 4) laatineet: ”Eduskunta edellyttää, että val-
tioneuvosto kiirehtii maksuhäiriörekisteriä koskevaa lainsäädäntöä 
siten, että henkilöt, jotka ovat suorittaneet maksuhäiriömerkinnän 
perusteena olleet maksut asianmukaisesti, tulee poistaa rekisteristä 
yhden kuukauden kuluttua maksun suorittamisesta.”



“Olen tehnyt Jocken kanssa 
useaan otteeseen yhteistyötä – ja 
teen edelleen - Vaasan keskussairaa-
lan aseman turvaamiseksi. Jocke on 
aktiivinen ja energinen toimija, joka 
ottaa asioista selvää ja jolla on laajat 
yhteistyöverkostot. Yhteistyö hänen 
kanssaan on ollut mutkattoman 
helppoa ja miellyttävää.”

Auvo Rauhala
Vaasan keskussairaalan 

emeritus johtajaylilääkäri

”Som god riksdagskollega sedan 
redan 8 år har jag sett hur Jokke talat 
för alla österbottniska näringar. Vi tror 
även båda starkt på att ett fördjupat 
nordiskt samarbete inom trafik, ener-
gi, forskning och innovationer skapar 
goda förutsättningar för äkta tillväxt 
och nya arbetsplatser i Finland.”

Minister Ville Skinnari
(Sdp), Lathis  

“Joakimin kanssa olemme eri yhteyk-
sissä tehneet hyvää yhteistyötä ylivel-
kaantumisen ennalta ehkäisemiseksi 
sekä inhimillisemmän maksuhäiriöjär-
jestelmän puolesta.”

Kansanedustaja 
Kike Elomaa, PS



Riksdags- och regeringsperioden 2019-2023 lider mot sitt slut. En pe-
riod som skiljer sig rejält från den tidigare riksdags- och oppositions-
perioden 2015-2019. Den i särklass största enskilda frågan under op-
positionsåren var kampen för Vasa Centralsjukhus omfattande jour. 

Österbottningarnas ihärdiga medborgaraktivitet i kombination med 
stenhårt och mångsidigt politiskt lobbyarbete lade grunden för de avgö-
rande skrivningar vi på Ständerhuset våren 2019 kunde fastställa i sam-
band med regeringsförhandlingarna. Att man genom brett samarbete 
kan åstadkomma viktiga resultat även under åren i opposition är den 
statliga finansieringsbiten till Vasas och Umeås färja samt hela riksåttans 
uppgradering exempel på. 

Under dessa år lades även över partigränserna genom olika initiativ 
grunden för den ändring av betalningsanmärkningssystemet som flera 
år senare – efter avgörande krav från oss i ekonomiutskottet - kom att 
träda i kraft. Hela 1,5 miljoner betalningsanmärkningar raderades en-
bart under torsdagen den 1:a december 2022. Numera kan man alltså bli 
av med brännmärkningen inom en månad från det att skulden betalts. 
I det gamla sjuka systemet kunde anmärkningar hänga kvar 2-4 år trots 
att skulden betalts, med allt elände det innebär.

Förutom den garanterade fulljouren för VCS innehåller Antti Rinnes 
och Sanna Marins regeringsprogram otaliga viktiga skrivningar, och vå-
ren 2019 präglades på många sätt av stor optimism. Vid regeringsför-
handlingarna kände man konkret vilken nytta man hade av alla de kon-
takter man på nationell nivå byggt upp under tidigare år. Vasaregionen 
och Österbotten har många vänner i de olika partierna. 

Under senhösten 2019 höll jag i samband med framtidsutskottets be-
sök i Vasa ett brandtal om vikten av att rejält bygga ut vårt flygfält. Köer-
na slingrade sig ända ut från terminalen eftersom flygen till Helsingfors, 
Stockholm och Las Palmas lyfte ungefär samtidigt. Sedan kom koronan 
och resten är historia. Idag gläder vi oss åt att regionens intressebevak-
ning äntligen resulterar i återupptagandet av rutten Vasa-Stockholm i 
april. Glädjande är också att Wasaline nu slår rekord på rekord och att 
även frakten går mycket bra. 

Tågförbindelserna är smidigare än någonsin – nästan för bra kan man 
få höra på turen som avgår kl. 04.44. Kvarkenrådets verksamhet har 
utvidgats och stärks samtidigt som vi från Vasas och Umeås sida un-
dertecknat ett separat strategiskt samverkansavtal. Vid sidan av rekord-

investeringar hos befintliga industriella aktörer börjar vi se konturerna 
för det nordiska batteribältet växa fram. Från Vasa stads sida har vi in-
vesterat tiotals och åter tiotals miljoner för att möjliggöra dessa, liksom 
satsningar på bildning, kultur och idrott.

Om koronan präglade första halvan av perioden så kom Rysslands at-
tack mot Ukraina, Nato-processen, energimarknadskrisen, inflationen 
och räntehöjningar att prägla den andra halvan. Mycket har på olika ni-
våer gjorts och görs alltjämt för att stöda hushållens köpkraft. Sittande 
regering har överlag vidtagit omfattande åtgärder för att bekämpa med-
borgarnas överskuldsättning. Andra resultat med stark Sfp stämpel är 
höjning av hushållsavdraget, nationalspråksstrategin, inrättandet av en 
äldreombudsman, tryggandet av de språkliga rättigheterna i vårdrefor-
men, skatteavdrag för forskning och utveckling, återinförande av sub-
jektiva dagvårdsrätten, familjeledighetsreformen, program mot män-
niskohandel, höjning av studerandes inkomstgränser, ökade resurser till 
polisen och domstolsväsendet. Listan kan göras längre. 

Ser man specifikt på Vasa valkrets och 
Österbotten har vi genom utmärkt samar-
bete med kollegorna fått resurser till om-
körningsfiler på riksåttan, förbättring av 
vägar i bl.a. Vörå, Korsholm och Närpes, 
resurser till bryggor vid Norrskär, Meteo-
rian, Viexpo, Finlands yrkesfiskarförbund, 
4H-verksamhet och ungas företagsamhet. 
Nämnas kan även att vi från Näringsmi-
nisteriet beviljades hela 14 miljoner i di-
rekt statsstöd enbart till vätgasprojektet 
H-Flex-E i Vasklot. Till syvende och sist 
handlar allt om att skapa förutsättningar för 
ett gott liv och meningsfulla arbetstillfällen 
för kommande generationer österbottning-
ar. Att skapa resurser för att på allra bästa 
sätt kunna ta hand om dem som är i störst 
behov av hjälp och stöd. Det är de verkliga 
resultaten som räknas.
 Joakim Strand

Resultaten som räknas

Stadsfullmäktigeordförande Joakim Strand och kommunstyrelseord-
förande Hans Lindberg undertecknade Vasa stads och Umeå kom-
muns nya samarbetsavtal.

Kampen för Vasa centralsjukhus fulljour 
engagerade tusentals österbottningar. Nu 
är det dags att ta de första stegen mot ett 
universitetssjukhus.Foto: Johan Hagström



Eduskunta- ja hallituskautemme 
2019-2023 lähenee loppuaan. Vii-
meiset neljä vuotta eroavat huomat-
tavasti eduskunta- ja oppositiokau-
destamme 2015-2019. 
Oppositiokaudella tärkein yksittäi-
nen asia työpöydälläni oli Vaasan 
keskussairaalan laaja päivystys. Poh-
jalaisten kansalaisaktivismi ja kova 
poliittinen lobbaus loivat pohjan 
niille ratkaiseville kirjauksille, joilla 
Säätytalolla 2019 hallitusneuvotte-
luissa pystyimme vahvistamaan VK-
S:lle laajan päivystyksen statuksen. 
Tämän tuloksen aikaansaaminen 
edellytti käytännössä RKP:n ja de-
mareiden tuloa hallitukseen. 

Valtion avustus Vaasan ja Uuma-
jan uuteen laivaan ja koko kasitien 
saaminen osaksi runkoverkkoa ovat 
esimerkkejä siitä, että hyvällä yhteis-
työllä on toki mahdollisuus saada 
tuloksia aikaiseksi myös oppositiosta 
käsin.  Edelliskaudella luotiin myös 
yli puoluerajojen pohjaa sille mak-
suhäiriöjärjestelmän uudistukselle, 
joka nyt vihdoin – talousvaliokun-
nassa edellyttämällämme tavalla – 
joulukuun 1. päivänä 2022 astui voi-
maan. Sinä torstaina kokonaiset 1,5 
miljoonaa maksuhäiriömerkintää 
poistui rekisteristä. Nykyään polt-
tomerkki siis poistuu kuukaudessa 
siitä, kun velka on suoritettu. Tämä 
laajan yhteistyön tulos on tuonut 
monelle uuden alun ja henkistä hy-
vinvointia.

Sairaalamme vahvistamisen lisäksi 
Rinteen ja Marinin hallitusohjelma sisältää useita muitakin hyviä kir-
jauksia mm. yliopistokaupungeista, ja kevät 2019 oli monesta syystä op-
timismin aikaa. Hallitusneuvotteluissakin oli ilo huomata, kuinka paljon 
hyötyä on niistä verkostoista ja hyvistä kontakteista, joita vuosien varrel-
la on tullut rakennettua. Vaasan seudulla on monia ystäviä eri puolueis-
sa, ministeriöissä ja sidosryhmissä. 

Tulevaisuusvaliokunnan vieraillessa Vaasassa syksyllä 2019 pidin pa-
lopuheen siitä, kuinka lentokenttäämme tulisi ehdottomasti laajentaa. 
Jonot kiertelivät pihalle asti, kun Helsingin, Tukholman ja Las Palmasin 
lennot lähtivät samanaikaisesti. Sitten tulikin korona ja loppu on histo-
riaa. Tänään iloitsemme siitä, että onnistuneen edunvalvonnan johdosta 
Tukholman koneet vihdoin palaavat. Wasaline tekee ennätystuloksia toi-
sensa perään. Junayhteydet ovat parempia kuin koskaan. Seudun teol-
lisuus investoi ennätysmääriä ja myös akkuarvoketjun etabloitumisten 
eteen tehty työ johtaa tuloksiin.

Loppukautta ovat varjostaneet Venäjän hyökkäyssota, energiamarkki-
nakriisi, inflaatio sekä korkojen nousu. Paljon on kuitenkin tehty kotita-
louksien ostovoiman vahvistamiseksi. Esimerkkejä kautensa lopettavan 
hallituksen tuloksista ovat myös kotitalousvähennyksen korottaminen, 
tutkimus- ja kehittämistoiminnan verovähennys, vanhusasiavaltuutetun 
tehtävän perustaminen, opiskelijoiden tulorajojen korottaminen, lasten 
subjektiivisen päivähoito-oikeuden palauttaminen, perhevapaauudis-
tus, ihmiskaupan vastainen toimintaohjelma, lisäresursseja poliisille ja 
tuomioistuinlaitokselle. Listaa tuloksista olisi helppo jatkaa. Esimerkik-

si ns. joululahjarahojen osalta saavutettiin yhteistyöllä hyvä alueellinen 
tasapaino, joka huomioi Vaasan vaalipiirin eri alueet. Tiehankkeissa 
isoimmat satsaukset tulivat nyt viimeisellä kierroksella Pohjanmaalla 
Vöyrintielle, Etelä-Pohjanmaalla Seinäjoelle välille Aunes-Hautala sekä 
Keski-Pohjanmaalla Veteliin liikuntaolosuhteita parantavaan alikul-
kuun. Rahallisesti pienempiä, mutta hienoja satsauksia ovat laitureiden 
rakentaminen Norrskärin majakalle sekä viennin ja matkailun edistämi-
nen Viexpon ja Meteorian rahoituksilla. 

Valtakunnan tasolla tärkeitä ovat nuorten yrittäjyyteen ja naisjärjestö-
jen työhön tehtävät satsaukset. Olemme myös käynnistäneet työn Kan-
sallisarkiston Vaasan toimipaikan kehittämiseksi sekä onnistuneesti lo-
battu useita miljoonia Vaasan meriväylän leventämiseksi. Mainittakoon 
vielä Työ- ja elinkeinoministeriön 14 miljoonan tuki Vaskiluodon vety-
hankkeelle (H-Flex-E) sekä 12 miljoonan tuki Lapuan aurinkoenergia-
hankkeelle.

Henkilökohtaisesti olen valmis jatkamaan Vaasan seudun ja pohjalais-
maakuntien puolustamista ja kehittämistä sata lasissa. Isossa kuvassa 
kaikessa tekemisessä on kyse siitä, että myös tulevilla pohjalaissuku-
polvilla olisi mahdollisimman korkea elämänlaatu, monipuoliset työ-
mahdollisuudet sekä korkeatasoiset palvelut. Yhteiskunnan sivistyksen 
taso mitataan sillä, miten huolehditaan heistä, jotka tämän maan ovat 
rakentaneet sekä iästä huolimatta heistä, jotka ovat erityisen tuen ja avun 
tarpeessa.
 Joakim Strand

Tulokset puhukoot puolestaan



”Som idrottare och startup företagare 
vill jag att Vasaregionen ska vara ett 
dynamiskt område som kan erbjuda 
både viktigt stöd samt möjligheter 
att utvecklas. Jocke har goda värde-
ringar och arbetar energiskt för frågor 
som dessa!”

Erica Hjerpe 
Ekonom

Foto: Emma Buss

”Det jag uppskattar mest hos Jocke är 
hans förmåga och vilja att se den stora 
bilden utgående från relevanta ekono-
miska områden och - realiteter. Han ser 
t.ex. de verkliga möjligheterna för våra 
gemensamma områden Karleby-Vasa. 
Jocke är också en av de mest drivande 
människor jag vet. Det i kombination 
med en outtröttlig energi och förmåga 
att jobba gränslöst, skapar resultat som 
gynnar utvecklingen i större områden 
och oss alla i slutändan.”

Camilla Wikman
CMO, politiker (Sfp), Karleby

”Joakim Strand - Din starka röst i 
Österbotten. Har känt Jocke länge och 
från nära håll haft möjligheten att följa 
med hur starkt han brinner för att 
utveckla  Österbotten. Uppskattar verk-
ligen hans sätt att jobba för hela regio-
nens bästa. En person man kan lita på, 
samarbetsvillig, visionär, som ser möj-
ligheter och verkligen jobbar hårt för att 
dessa också förverkligas. Mycket tack 
vare Jockes framgångsrika, långsiktiga 
och uthålliga arbete är Österbotten en 
stark region på den finska kartan.”

Jonas Portin
Tidigare fotbollsproffs



”Vasaregionen har tur som har Jocke. 
Hans politiska erfarenhet, driv och 
förmåga att verkställa saker behövs för 
att utveckla vårt Österbotten och land 
i rätt riktning. Jocke till riksdagen för 
att fortsätta jobbet!” Nina Söderberg

”Joakim Strand  åstadkommer impo-
nerande resultat som hela regionen 
drar nytta av.” Tom Heir

”Strand har en unik framåtanda och 
gör ett toppenjobb för regionen!”

Sven-Gustav Karlsson

“Jocke har tydligt bevisat att han 
målmedvetet och fokuserat arbetar 
för regionen. Han är Österbottens 
röst och min självklara kandidat i 
riksdagsvalet.” 

Pernilla Vikström
Palliativ sjukskötare



Den första december i fjol raderades totalt 1,5 miljoner betalnings-
anmärkningar ur registret. Det handlade i första skedet om 18 600 
medmänniskor som betalt sina skulder, och som blev kvitt stämpeln 
i pannan. 
Framöver kan vemsomhelst blir fri inom en månad från att skulderna 
betalts. Det som allra mest stridit mot allmän rättsuppfattning i tidiga-
re system är att anmärkningar kunnat bli hängande kvar i registret till 
och med flera år efter att själva skulden bevisligen betalts. Ofta har det 
handlat om väldigt små summor. Anmärkningarna har ställt till besvär 
till exempel då man velat hyra bostad, teckna försäkring eller skaffa sig 
ett telefonabonnemang. För lantbruksproducenter kan anmärkningar 
försvåra till exempel införskaffandet av djurfoder. Vi har i Finland redan 
fler än 400 000 medborgare med dessa anmärkningar.

 Själv kom jag i nära kontakt med detta system redan då jag vid sidan 
av studierna för cirka 20 år sedan började arbeta på en banks juridiska 
avdelning. Det var väldigt sorgligt att se hur i synnerhet ungdomar lätt 
hamnade i en ond cirkel pga. euromässigt små förseelser – en cirkel som 
det sedan var mycket svårt att komma ur. Under förra riksdagsperioden 
jobbade vi tillsammans med kollegor från alla partier fram lagmotioner, 
skriftliga spörsmål samt ordnade diskussionstillfällen med såväl repre-

sentanter för statsförvaltningen, indrivningsbyråer och bankbranschen 
som representanter för Garanti-Stiftelsen, Finansinspektionen, Konsu-
mentförbundet, Suomen Asiakastieto och Företagarna i Finland.

Trots bra skrivningar även i regeringsprogrammet 2019 så kom den 
verkliga vändpunkten för två år sedan då riksdagen godkände det krav 
vi i ekonomiutskottet (EkUB 12/2020, uttalande nr. 4) utarbetat: ”Riks-
dagen förutsätter att statsrådet påskyndar lagstiftningen om ett register 
över betalningsanmärkningar så att de som har betalat de avgifter som 
ligger till grund för en anmärkning på behörigt sätt ska avföras ur regist-
ret inom en månad efter det att avgiften har betalats”. Tyvärr bör det upp-
repas att man genom åren noterat en hel del brist på medmänsklighet 
samt bristande förståelse beträffande ekonomisk dynamik – i synnerhet 
på justitieministeriet. Alla borde förstå att en stor del av såväl mentalt 
illamående som missbruk är direkt kopplat till ekonomiska bekymmer 
och avsaknad av framtidstro. Personligen är jag övertygad om att den 
lagändring som nu äntligen träder i kraft ännu kommer att hjälpa tio-
tals tusen finländare under 2020-talet samt generera stora positiva sam-
hällsekonomiska effekter.

 Joakim Strand

Joulukuun 2022 alusta sairas maksuhäiriöjärjestelmämme on vihdoin 
historiaa. Ylivelkaantuminen on monitahoinen ongelma, mutta aina-
kin itse olen kokenut ylivoimaisesti eniten yleisen oikeustajun vastai-
seksi sen, että maksuhäiriömerkinnät ovat voineet jäädä roikkumaan 
rekisteriin jopa vuosiksi, vaikka itse velka on jo maksettu. 

Siis vaikka velka olisi suoritettu. Käytännössä merkintä vaikeuttaa mm. 
vuokra-asunnon, puhelinliittymän tai vakuutusten hankkimista. Maa-
taloustuottajalle tämä saattaa vaikeuttaa ruoan hankkimista eläimille. 
Suomessa on tällä hetkellä jo yli 400 000 kansalaista, joilla on maksu-
häiriömerkintöjä.

Itse olin läheisessä yhteydessä tähän järjestelmään, kun melkein 20 
vuotta sitten opiskelujeni ohella aloitin työskentelyn pankin lakiasioiden 
osastolla. Oli surullista nähdä, kuinka pienistä virheistä tai maksujen lai-
minlyönneistä saattoi lähteä vaikea kierre liikkeelle.

Jo viime vaalikaudella työskentelimme kaikkia puolueita edustavien 
kollegoiden kanssa monipuolisesti järjestelmän uudistamiseksi. On pi-
detty lukemattomia puheita, tehty lakialoitteita, kirjallisia kysymyksiä 
sekä mm. järjestetty keskustelutilaisuuksia valtiohallinnon edustajien, 

perintätoimistojen, pankkialan, Takuusäätiön, Finanssivalvonnan, Ku-
luttajaliiton, Suomen Asiakastiedon sekä Suomen Yrittäjien edustajien 
kanssa. Ratkaiseva käännekohta tuli vuoden 2020 keväällä, kun edus-
kunta hyväksyi vaatimuksen, jonka olimme talousvaliokunnassa (TaVM 
12/2020, lausunto nro 4) laatineet: ”Eduskunta edellyttää, että valtioneu-
vosto kiirehtii maksuhäiriörekisteriä koskevaa lainsäädäntöä siten, että 
henkilöt, jotka ovat suorittaneet maksuhäiriömerkinnän perusteena ol-
leet maksut asianmukaisesti, tulee poistaa rekisteristä yhden kuukauden 
kuluttua maksun suorittamisesta”.

Tuntuu mahtavalta, että asiaan on vihdoin tulossa muutos. Kun velka 
on maksettu, pääsee jatkossa niin rekisterissä kuin usein valitettavasti 
otsassakin olevasta leimasta ja polttomerkistä eroon kuukaudessa. Edus-
tajakollegoista haluan erityisesti kiittää vasemmistoliiton Jari Myllykos-
kea, kokoomuksen Arto Satosta, keskustan Arto Pirttilahtea sekä pe-
russuomalaisten Kike Elomaata monen vuoden tuesta ja erinomaisesta 
yhteistyöstä tässä asiassa. Kiitokset ansaitsee myös oman vaalipiirimme 
entinen edustaja Lasse Gästgivars, joka aikanaan teki hyvää työtä tämän 
asian parissa.
 Joakim Strand

Polttomerkki otsasta poistuu 

Medmänskligheten segrade



Haluan aloittaa kolumnini onnittelemalla Vaasan yliopiston uutta 
rehtoria Minna Martikaista! Samalla haluan kiittää väistyvää rehtori 
Jari Kuusistoa. Vuosina 2015-2021 Vaasan yliopiston rahoitus on 13,3 
– kertaistunut. Ulkoinen rahoitus on kasvanut 31 %, Opetus- ja Kult-
tuuriministeriön rahoitus on kasvanut 20 % ja julkaisujen määrä on 
kasvanut 54 %. 
Neljän akateemisen yksikön ympärille on rakennettu kolme korkeata-
soiseen tutkimukseen tähtäävää tutkimusalustaa: digitalisaatio, energia 
ja kestävä kehitys sekä innovaatiot ja yrittäjyys. Organisaatiota on ke-
hitetty rohkeasti ja innovatiivisesti. Viime vuosien – välillä hyvin haas-
tavien sellaisten - aikana erityisesti hallituksen puheenjohtaja Johnny 
Åkerholm toimi hyvin proaktiivisesti myös ministeriön suuntaan. Tätä 
pääsin itse todistamaan jo viime eduskuntakaudella. Yliopistomme hal-
lituksen varapuheenjohtaja Juha Kytölän tavoin olen täysin vakuuttunut, 
että Vaasassa aidosti ajatellaan oman yliopiston parasta.

Vaasassa olemme siinäkin mielessä onnellisessa asemassa, että täällä 
sijaitsee jopa kuusi erillistä korkeakouluyksikköä: Vaasan yliopiston li-

säksi Helsingin yliopisto, Hanken, Åbo Akademi, VAMK ja NOVIA. On 
kuitenkin hyvä muistaa, että nimenomaan Vaasan yliopisto tekee meistä 
aidon yliopistokaupungin. Kevään 2019 hallitusneuvotteluissa olin itse 
Säätytalolla muotoilemassa, että juuri yliopistokaupunkien kanssa luo-
daan erilliset sopimukset julkisen ja yksityisen TKI-rahoituksen stra-
tegisesta kohdentamisesta globaalisti kilpailukykyisten ekosysteemien 
vahvistamiseksi. Tämä työ etenee hienosti.

Seudumme näkökulmasta – ja myös oman yliopistomme näkökulmas-
ta - on luonnollisesti tärkeää vielä huomattavasti vahvistaa kaikkien kor-
keakouluyksiköidemme omia vahvuuksia - sekä panostaa myös aidosti 
uusiin asioihin, kuten esimerkiksi lääketieteeseen. Siitä hyötyvät kaikki 
korkeakoulut ja koko Suomi. Vaasan kaupungin ja Vaasan yliopiston yh-
teisesti järjestetyn uuden vuoden tilaisuuden kutsu vetää asiat hienosti 
yhteen: ”Uusivuosi, tuo hetki mitä herkullisin kohottaa malja, nähdä 
osaaminen ympärillämme, luoda vetovoimaa. Yhdessä.”

 Joakim Strand

Vaasan yliopisto 
maailman kartalle



Det är nu offentligt att Helsingfors universitets juridiska fakultet i Vasa 
ytterligare förstärks i och med att antalet nybörjarplatser från hösten 
2023 höjs från 38 till hela 60. 
Utvecklingen – som är av enorm strategisk betydelse – har kraftigt back-
ats upp även ekonomiskt av bl.a. Vasa stad, Österbottens förbund och 
andra regionala krafter. I Vasa finns i dagsläget en mycket stark koncen-
tration av juridisk infrastruktur, där olika funktioner stöder och kom-
pletterar varandra. Man kan gott tala om ett juridiskt kluster, där den 
gemensamma helheten har ett betydligt högre värde än delarna var för 
sig utspridda skulle ha – och där helheten även garanterar god service på 
svenska. Det är allt annat än självklart att en av landets fem hovrätter el-
ler en förvaltningsdomstol med nationellt ansvar i tillståndsärenden för 
vatten och miljö skulle vara belägen i ett svenskdominerat landskap som 
Österbotten utan Helsingfors universitets tvåspråkiga juridiska utbild-
ning i Vasa. Under de dryga 30 första åren har närmare 700 av de som 
här inlett sina studier blivit utexaminerade. Många bland dem svenskös-
terbottningar som fortfarande är verksamma här.

Att juristutbildningen nu stärks stärker således direkt även hovrätten, 

tingsrätten, förvaltningsdomstolen, åklagarväsendet, rättshjälpen, po-
lisen, advokatbyråerna, revisionsbyråerna samt övriga juridiska funk-
tioner inom såväl offentlig som privat sektor. Att vi har sex olika hög-
skoleenheter i Vasa är definitivt en rikedom. Starka enheter som genom 
utvecklandet av egen spetskompetens kompletterar varandra stärker hel-
heten. Rikedomen med flera enheter är dessutom att vi automatiskt har 
tillgång till allas globala nätverk. 

Även Umeå universitet samt några amerikanska, brittiska och asiatiska 
universitet kunde gott ha en filial i Vasa. Den medicinska utbildningen 
inom distriktet hör till det första som bör förstärkas. Att stärka Vasa som 
kunskapscentrum stärker direkt det svenska i Finland. Ledande lagman 
Daniel Allén har i olika sammanhang genom exempel från just rättsvä-
sendet beskrivit Vasas helt avgörande roll med tanke på den offentliga 
sektorns service på svenska i Finland på sikt. Dagens geopolitiska läge i 
kombination med allt djupare kvarkensamverkan gör att Vasaregionen 
inom allt fler områden visar vägen ej enbart för Svenskfinland, utan fak-
tiskt för hela Norden. Arbetet försätter.
 Joakim Strand

Den livsviktiga svenska 
rättsservicen stärks



”Se, että Vaasan energiaklusteri syn-
nyttää ratkaisuja maailman haasteiden 
ratkaisemiseksi tiedetään eduskunnas-
sa, Jocken ansiosta. Hän on todella 
tehokkaasti lisännyt tietoisuutta niin 
Pohjanmaan elinkeinoelämästä kuin 
isoista tulevaisuuden kysymyksistä. 
Jos jotain täytyy saada eduskunnas-
sa läpi, niin hän ei luovuta ennen kuin 
asia on hoidettu – on sitten kyse ylivel-
kaantuneiden asemasta tai suurten in-
vestointien vaatimasta infrasta. Hän on 
äärimmäisen tehokas Vaasan vaalipiirin 
asioiden ja kestävän talouden edistäjä 
ja siksi häntä tarvitaan eduskunnassa.”

Anders Adlercreutz

”Seudullemme on äärimmäisen tär-
keää, että äänemme kuuluu Helsin-
gissä. Siksi tuen Joakim Strandia.”

Jane Trygg-Kaipiainen



“Joakimista tulee mieleen vanha hyvä 
sana edistysmielinen. Olen seurannut 
Joakimia erityisesti elinkeinopolitiikan 
osalta. Hänen ajatteluaan leimaa tu-
levaisuuteen katsominen, ratkaisujen 
etsiminen ja uudistaminen. Meidän on 
ollut helppo löytää yhteinen sävel luovi-
en alojen edistämisessä.
Koko Vaasan seutu tuntuu tällä het-

kellä tosi uudistuvalta ja kansainväli-

seltä. Uusia työpaikkoja syntyy ja syn-
nytetään. Olen ollut Joakimin kanssa 
samoissa keskusteluissa kulttuuri 3.0 
– ajattelussa, jossa tehdään aivan sys-
teemistä muutosta siitä, miten kulttuuri 
on osa kaikkien eri toimijoiden arkea ja 
siten luo huikeutta ja luovuutta, tekemi-
sen meininkiä ja yhteisöllisyyttä, oli sit-
ten kysymys nuorisomme vapaa-ajasta, 
yritystoiminnasta tai aluekehittämisestä.
Joakim on ollut tällä kaudella tule-

vaisuusvaliokunnan puheenjohtajana. 
Valiokunta on ollut poikkeuksellisen 
aktiivinen kulttuuri- ja taidealan osalta, 
hyödyntäen taiteilijoiden työpanosta 
osana valmisteluaan: asiantuntijat ja tai-
teilijat pohtivan tulevaisuusvaliokunnan 
hankkeessa, miltä ikääntyminen näyttää 
vuonna 2060. Kaukonäköistä, eikö! 
Kiitos Joakim tekemästäsi hyvästä 
työstä!”

Rosa Meriläinen 
pääsihteeri generalsekreterare

Kulttuuri- ja taidealan keskusjärjestö KULTA ry 
Kultur- och konstområdets 

centralorganisation KULTA rf

”Jocke är gammal lagidrottare och där-
för är samarbete en av hans främsta 
styrkor. Det jag ändå håller som Jockes 
bästa egenskap, är hans förmåga att 
kunna se framåt och outtröttligt jobba 
för att skapa möjligheter för Österbotten 
och Finland. Efter 20 års vänskap vet 
jag också att han inte gör det av själv-
uppfyllande ändamål, utan för att han 
verkligen brinner för österbottningarnas  
välmående.”

Sebastian Strandvall
Fotbollsspelare
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MÖJLIGHETER FÖR ÖSTERBOTTEN 2023-2027
– Enorma industriinvesteringar ¨ tusentals nya jobb
– Vätgasekonomin blir verklighet
– Blicken mot Norden, Kvarkensamarbetet lever upp
– Västra Finlands relativa betydelse stärks
– De första stegen mot universitetssjukhus i Vasa
– Nya statliga satsningar på forskning & utbildning i regionen 
 
MÖJLIGA HOT 2023-2027
– Förvaltningsreformer som splittrar Österbotten
– En regeringskonstellation som vill försvaga vårt sjukhus
– Reformer som hotar högskolorna i Vasa
– Byråkrati och fördomar som hindrar arbetskraftsinvandring
– Oklara tillståndsprocesser som bromsar investeringar och energilösningar

LISÄÄ TYÖVOITTOJA SEUDULLE !
- Pohjolan Energiapääkaupunki – strategiamme kantaa hedelmää. Yrityksillä 
on ennätysmäärä investointeja putkessa, akkutehtaita on tuloillaan, uusi 
laiva rakennettiin, satama kehittyy, Vaasan keskussairaalaa & korkeakoulu-
jamme on vahvistettu etc. Asiat eivät kuitenkaan pysy eivätkä kehity 
itsestään. Olen valmis jatkamaan Vaasan seudun & pohjalaismaakuntien 
kehittämistä ja puolustamista sata lasissa!

Joakim Strand


